
P R O T O K Ó Ł Nr XXXV/18 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 14 czerwca 2018 roku 
 

 

 XXXV sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 14 czerwca 2018 roku 

o godz. 11
00

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 13
50

. 

 

 Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Rady Gminy Rypin. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska dokonała otwarcia XXXV sesji  

Rady Gminy Rypin. Przywitała radnych, wójta gminy, pracowników urzędu, sołtysów oraz 

zaproszonych gości. Następnie stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych rady gminy  

w sesji uczestniczyło 11 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Nieobecni radni: Sylwia Laskowska, Kazimierz Wiśniewski, Karol Wojciechowski, Sławomir 

Rumiński.  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Mariusz Paprocki – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy, 

4/ Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie, 

5/ Mariusz Tomaszewski – p.o. kierownika referatu rolnictwa o rozwoju wsi urzędu gminy, 

6/ Marzena Zdrojewska – inspektor ds. promocji i komunikacji urzędu gminy, 

7/ Mateusz Krajewski – podinspektor ds. oświaty urzędu gminy, 

8/ Ryszard Potwardowski – radny powiatu  rypińskiego, 

9/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

10/ mieszkaniec gminy.  

 

 Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji rady gminy odbytej w dniu 29 maja 2018 roku 
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Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(11 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXXIV sesji. 

  

Po otwarciu sesji przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła porządek 

obrad, następnie zapytała czy są zmiany do  porządku obrad.  

Nie zgłoszono zmian.  

Następnie przewodnicząca rady gminy poddała porządek obrad pod głosowanie.  

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosów ,,za”) przyjęli następujący porządek 

obrad: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXXV sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXXIV sesji rady gminy odbytej w dniu  

29 maja 2018 roku, 

c) przyjęcie porządku obrad XXXV sesji rady gminy. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  celowej spółkom 

wodnym działającym na terenie gminy Rypin, trybu postępowania w sprawie udzielania 

dotacji i sposobu ich rozliczania. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowych na dofinansowanie kosztów 

inwestycji osób fizycznych, o których mowa w art. 403 ust. 4 pkt 1 lit. a ustawy Prawo 

ochrony środowiska. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Rypin do partnerstwa na rzecz 

realizacji Projektu pod nazwą ,,Szkoła jutra”.  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć terapeuty pedagogicznego. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego prowadzonego przez Gminę Rypin. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie za 2017 rok. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rypinie. 

 

10. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w Rypinie. 

 

11. Przedstawienie sprawozdania dotyczącego Programu współpracy Gminy Rypin z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego oraz wolontariatem w 2017 roku. 

 

12. Przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

13. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

14. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

 

15.  Zakończenie obrad XXXV sesji rady gminy. 

 Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 1 porządku obrad. 

 

Ad 2.   

Mariusz Paprocki – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie nabycia nieruchomości 

do gminnego zasobu nieruchomości w miejscowości Borzymin, oznaczonej w ewidencji 

gruntów i budynków jako działka nr 11 o powierzchni 0,8900 ha. Zgodnie z ustawą o 

gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa nieruchomości wchodzące w 

skład Zasobu Skarbu Państwa, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa może, w drodze 

umowy, nieodpłatnie przekazać na własność jednostce samorządu terytorialnego. Natomiast, 

w myśl ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy 

podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego 

zarządu, dotyczących między innymi zasad nabywania nieruchomości. 
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Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) 

uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/212/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

Ad 3. 

Mariusz Paprocki – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej spółkom wodnym działającym na terenie gminy Rypin, trybu 

postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania. Spółki wodne mogą  

otrzymać coroczną dotację w wysokości określonej w budżecie gminy Rypin, z 

przeznaczeniem na bieżące utrzymanie urządzeń wodnych – w wysokości do 50% wartości 

wykonywanych robót, na realizację inwestycji  polegających na budowie, przebudowie lub 

rozbudowie urządzeń wodnych – w wysokości do 70% wartości wykonywanych robót. 

Wartość tych robót nie może być mniejsza niż 2 000,00 zł. Kryterium jakie musi spełnić 

spółka wodna aby otrzymać dotację, jest wskaźnik ściągalności składek w roku 

poprzedzającym przyznanie dotacji, wynoszący minimum 50%. Spółki wodne mogą ubiegać 

się o przyznanie dotacji poprzez złożenie wniosku do wójta gminy w terminie do dnia 30 

kwietnia 2018 roku budżetowego, przy czym w 2018 roku do dnia 31 lipca. Projekt uchwały 

został zaopiniowany przez Prezesa Urzędu  Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz 

Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Pytania i uwagi zgłosili: 

1/ Mirosław Pączkowski – radny gminy 

Poinformował, że spółka wodna ma formę stowarzyszenia i jego zdaniem wskaźnik 

ściągalności składek wynoszący 50% jest niewystarczającą wartością. 
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2/ Mirosław Kowalki – radny gminy 

Poinformował, że ważną sprawą jest wsparcie i pomoc dla spółki wodnej. 

 

3/ Adam Szalkowski – radny gminy 

W nawiązaniu do powyższych wypowiedzi wyjaśnił, że bardzo dobrze zna zdolności oraz 

potrzeby Gminnej Spółki Wodnej w Rypinie i jeśli zostanie przekroczony próg to spółki 

zaczną same rezygnować ze swojej działalności.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  celowej spółkom wodnym 

działającym na terenie gminy Rypin, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i 

sposobu ich rozliczania. 

Radni do uchwały w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (10 głosami „za” i 1 

,,wstrzymującym”) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/213/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 3 porządku obrad. 

 

Ad 4. 

Mariusz Tomaszewski – p.o. kierownika referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy 

przedłożył wniosek w sprawie zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów 

inwestycji osób fizycznych, o których mowa w ustawie Prawo ochrony środowiska. Projekt 

uchwały dotyczy przyjęcia Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu gminy na realizację 

inwestycji związanej z modernizacją systemu grzewczego polegającej na likwidacji źródła 

ciepła opalanego paliwem stałym, niespełniającego wymagań klasy 5 i wyższej według 

normy PN-EN 303-5:2012 i zastąpieniu go kotłem gazowym, ogrzewaniem elektrycznym, 

kotłem olejowym, kotłem LPG, ekologicznym kotłem na paliwo stałe w tym biomasę, bez 

dodatkowego rusztu lub pompą ciepła. Dotację na dofinansowanie kosztów inwestycji mogą 

uzyskać osoby fizyczne będące właścicielami, współwłaścicielami lub też użytkownikami 

wieczystymi budynków lub lokali położonych na terenie gminy Rypin. Wszczęcie procedury 

o udzielenia dotacji nastąpi na podstawie wniosku, który należało będzie złożyć do dnia 15 

listopada danego roku. Wnioski rozpatrywać będzie komisja powołana przez wójta gminy, 

która dokona oględzin istniejącego źródła ciepła polegającego na wymianie. Potwierdzeniem 
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będzie spisanie protokołu zasadności przeprowadzenia inwestycji. W przypadku, gdy 

kryterium wyboru spełni więcej niż 10 wniosków o zakwalifikowaniu do dofinansowania 

decydować będzie publiczne losowanie przeprowadzone w urzędzie gminy. Wysokość dotacji 

wynosić będzie 80% kosztów kwalifikowanych realizacji inwestycji, jednak nie więcej niż 

2 000,00 zł. W przypadku uzyskania przez gminę dodatkowych środków z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (złożonego przez gminę wnioskiem z 

dnia 24 maja 2018 r.) dotacja może zostać zwiększona o kwotę 2 000,00 zł przy spełnieniu 

wymogów określonych w regulaminie programu dotyczącego ograniczenia niskiej emisji 

poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach 

mieszkalnych. Poinformował również, że zainteresowanie ze strony mieszkańców jest dość 

duże. Wójt gminy brał udział w Konwencie wójtów, gdzie poruszany był temat możliwości 

dofinansowania większych dotacji dla tej inwestycji.  

 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy przedstawił 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny gminy 

W nawiązaniu do projektu uchwały stwierdził, że kwota dofinansowania jest niska. W 

momencie złożenia wniosku przez np. 100 osób, 10 z nich dostanie dofinansowanie, czy nie 

lepiej byłoby dofinansować tej inwestycji dla większej grupy osób ze środków budżetu 

gminy?  

 

2/ Jan Stanisław Wysocki – radny gminy 

Stwierdził, że niepoważną sprawą jest dofinansowanie inwestycji wymiany kotłów tylko na 

kwotę 20 000 zł i tylko dla tak malej grupy osób, o wiele więcej środków przeznacza się na 

inne cele.  

 

3/ Mariusz Tomaszewski – p.o. kierownika referatu rolnictwa i rozwoju wsi 

Wyjaśnił, że regulamin określa dotacje ze środków budżetu gminy. Jeśli rada gminy 

przeznaczy większą kwotę na realizację inwestycji to będzie ona zabezpieczona w budżecie.  
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Odpowiedzi udzielił: 

1/ Mariusz Paprocki – sekretarz gminy  

W nawiązaniu do powyższych wypowiedzi wyjaśnił, że jeśli chodzi o rozmowy, które miały 

miejsce na konwencie wójtów dotyczyły przyznania dotacji ale nie w najbliższym czasie, nie 

jest znany termin zwiększenia kosztów na dofinansowanie ww. inwestycji. . Wymogiem żeby 

uzyskać dofinansowanie jest uchwalenie regulaminu, w którym musi być określona kwota.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia dotacji celowych na dofinansowanie kosztów 

inwestycji osób fizycznych, o których mowa w art. 403 ust. 4 pkt 1 lit. a ustawy Prawo 

ochrony środowiska. 

Radni do uchwały w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/214/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad 5. 

Mateusz Krajewski – podinspektor ds. oświaty urzędu gminy przedłożył wniosek w sprawie 

przystąpienia gminy Rypin do partnerstwa na rzecz realizacji projektu pod nazwą ,,Szkoła 

jutra”. Gmina otrzymała możliwość włączenia w realizację projektu  czterech szkół 

podstawowych w Borzyminie, Sadłowie, Starorypinie Rządowym oraz Stępowie. W ramach 

projektu szkoły otrzymają wsparcie merytoryczne w formie szkoleń dla nauczycieli, 

wyposażenie pracowni matematyczno – przyrodniczych, sprzęt komputerowy. W roku 

szkolnym 2018/2019 uczniowie będą brać udział m.in. w zajęciach z programowania. 

Wychodzimy tym samym naprzeciw oczekiwaniom współczesnej edukacji, samych dzieci 

oraz rynku pracy. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej rady gminy przedstawiła 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Rypin do partnerstwa na rzecz realizacji 

Projektu pod nazwą ,,Szkoła jutra”. 

Radni do uchwały w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) uchwałę podjęli.  
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Uchwała Nr XXXV/215/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 5 porządku obrad. 

 

Ad 6. 

Mateusz Krajewski – podinspektor ds. oświaty urzędu gminy przedstawił wniosek w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć terapeuty pedagogicznego. 

Ustawodawca przekazał kompetencję do określenia wymiaru godzin terapeuty 

pedagogicznego organowi prowadzącemu. W naszych szkołach zatrudnieni są terapeuci 

pedagogiczni – ich praca polega na wspieraniu dzieci wymagających stosowania 

odpowiednich metod nauczania. Są to przykładowo dzieci z dysleksją, czyli trudnością w 

czytaniu i pisaniu. A formą wsparcia jest terapia pedagogiczna, czy zajęcia korekcyjno – 

kompensacyjne. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej rady gminy przedstawiła 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć terapeuty pedagogicznego. 

Radni do uchwały w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/216/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 6 porządku obrad. 

 

Ad 7. 

Mateusz Krajewski – podinspektor ds. oświaty urzędu gminy przedłożył wniosek w sprawie  

określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego  prowadzonego 

przez gminę. Dotychczas obowiązek określenia wysokości opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego dotyczył jedynie przedszkoli. W wyniku zmiany przepisów, 

obecnie obowiązek ten obejmuje również oddziały przedszkolne. Projekt uchwały wprowadza 

stawkę 1 zł za każdą dodatkową (powyżej 5 godzin na dzień) godzinę zajęć. Istotną sprawą 

jest określenie szeregu zwolnień z tej opłaty – realizując zamierzenia wsparcia dla rodziców.  
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Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej rady gminy przedstawiła 

pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Pytani, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny gminy 

Poprosił o przedstawienie zwolnień z opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

 

Odpowiedzi udzielił: 

1/ Mateusz Krajewski – inspektor ds. oświaty urzędu gminy 

Odpowiadając radnemu poinformował, że starania w zwolnieniach obejmowały jak 

największą liczbę dzieci. Zwalnia się z opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

dzieci w przypadku gdy: co najmniej jeden z rodziców pracuje zawodowo bądź prowadzi 

gospodarstwo rolne, rodzic samotnie wychowuje dziecko lub dzieci, co najmniej jeden 

członek rodziny pozostający we wspólnym gospodarstwie domowym dziecka objętego 

wychowaniem przedszkolnym posiada orzeczenie o niepełnosprawności, rodzice wychowują 

co najmniej dwoje dzieci pozostających na ich utrzymaniu oraz gdy rodzic, dziecko lub inny 

członek rodziny pozostający we wspólnym gospodarstwie domowym korzysta ze wsparcia 

pomocy społecznej.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego prowadzonego przez Gminę Rypin. 

Radni do uchwały w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/217/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 7 porządku obrad oraz 

zarządziła 15 minut przerwy w obradach XXXV sesji rady gminy. 

 

Po przerwie  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy wznowiła obrady XXXV sesji rady gminy. 
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Ad 8.  

Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie przedstawiła wniosek w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z działalności GOPS w Rypinie za 2017 rok. Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w ramach ustawy o pomocy społecznej realizował zdania własne gminy o 

charakterze obowiązkowym: przyznawania i wypłacania zasiłków celowych, okresowych i 

stałych, dożywiania dzieci w szkołach, organizowania i świadczenia usług opiekuńczych w 

miejscu zamieszkania osobom potrzebującym oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

kierował do domu pomocy społecznej osoby wymagające opieki i ponosił odpłatności za 

pobyt mieszkańca gminy w tym domu, pomagał osobom mającym trudności w 

przystosowaniu się do życia po zwolnieniu z zakładu karnego, opłacał składki na 

ubezpieczenie zdrowotne określone w przepisach o świadczeniach opieki zdrowotnej 

finansowane ze środków publicznych oraz przyznawał, wypłacał dodatki mieszkaniowe oraz 

objął swoją pomocą 1007 osób. Wykonywał również zadania zlecone z zakresu administracji 

rządowej. Wydatkowany budżet w poszczególnych działach kształtował się następująco: w 

dziale pomoc społeczna na plan 1.972.422, 52 zł wykonanie wyniosło kwotę 1.874.657,68 zł, 

w dziale usługi opiekuńcze na plan 278.447,00 zł wykonanie wyniosło 278.180,39 zł, w 

dziale pomoc w zakresie dożywiania wykonanie planu wyniosło kwotę 283.772,04 zł, w 

dziale rodzina wykonanie planu wyniosło kwotę 6.599.695,63 zł. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej koordynował pracą Zespołu Interdyscyplinarnego do Spraw Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie. W 2017 roku do ośrodka wpłynęło 16 niebieskich kart założonych 

przez policję. Zatrudniono również specjalistę terapii psychologicznej, dzięki któremu można 

było rozwiązać wiele problemów w miejscu nie wysyłając potrzebujących poza teren gminy, 

z tej formy pomocy skorzystało 37 osób. Ponadto ośrodek utrzymuje ścisłą współpracę z 

Komendą Powiatową Policji w Rypinie, Kuratorami Sądowymi, Powiatowym Centrum 

Pomocy Rodzinie, szkołami i innymi instytucjami.   

 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji zdrowia, opieki społecznej i bezpieczeństwa 

publicznego rady gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie za 2017 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) 

uchwałę podjęli.  
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Uchwała Nr XXXV/218/18 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad 9. 

Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie przedstawiła wniosek w prawie 

uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie. Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej działa na podstawie ustaw: o pomocy społecznej, o ochronie zdrowia 

psychicznego, o systemie oświaty, o świadczeniach rodzinnych, o ustaleniu wypłacie 

zasiłków dla opiekunów oraz wielu innych. Projekt statutu został skonsultowany z nadzorem 

Delegatury Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. Uchwalenie nowego Statutu 

zostało spowodowane koniecznością dostosowania jego treści do aktualnie obowiązujących 

przepisów prawa. 

 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji zdrowia, opieki społecznej i bezpieczeństwa 

publicznego rady gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Mirosław Pączkowski – radny gminy  

Zgłosił uwagę, że zapis w § 6 pkt 5 powinien mieć brzmienie: opracowanie i realizację 

gminnego programu przeciwdziałania przemocy (a nie pomocy) w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie, a także zapewnienie obsługi organizacyjno – technicznej zespołu 

interdyscyplinarnego. 

 

Odpowiedzi udzieliła: 

1/ Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie 

Odpowiadając radnemu wyjaśniła, że jest to błąd drukarski. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła, a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rypinie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie (11 głosami „za”) 

uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXV/219/18 stanowi załącznik do protokołu. 
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Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 9 porządku obrad. 

 

Ad 10. 

Katarzyna Kalinowska – kierownik GOPS w Rypinie przedstawiła ocenę zasobów pomocy 

społecznej za 2017 rok. Poinformowała, że jest to rozbudowane sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie za 2017 rok zawierające tabelaryczne 

przedstawienie danych z zakresu danych demograficznych, danych o osobach korzystających 

z pomocy społecznej, rodzajach udzielanych pomocy społecznych, podziału na różne 

świadczenia, które przyznawane są podopiecznym, zasobach instytucjonalnych oraz danych 

zawierających informacje na temat osób zatrudnionych.  

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 10 porządku obrad. 

 

Ad 11. 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. promocji i komunikacji urzędu gminy przedstawiła 

sprawozdanie dotyczące Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz wolontariatem  

w 2017 roku. Współpraca gminy Rypin opierała się na współpracy ze Stowarzyszeniem Na 

Recz Rozwoju Gminy Rypin, Kołami Gospodyń Wiejskich, których na terenie gminy 

funkcjonuje 16  oraz Ochotniczymi Strażami Pożarnymi. Jest to współpraca polegająca na 

integracji mieszkańców poprzez organizację dożynek gminnych, Dobrzyńskiego Jarmarku 

Wielkanocnego oraz Bożonarodzeniowego. Panie z kół gospodyń wiejskich spotykają się raz 

na kwartał,  organizując spotkania wielkanocne i bożonarodzeniowe, współpracują przy tym z 

sołtysem, radami sołeckimi. Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Gminy Rypin funkcjonuje od 

dziesięciu lat. W tym roku przyjęto nowy Statut oraz zmieniono siedzibę i jest to obecnie 

Pałac w Sadłowie, który ma służyć w programie rewitalizacji. Adres do korespondencji 

Stowarzyszenia pozostał bez zmian i jest to siedziba urzędu gminy.  

Na terenie gminy działa sześć Ochotniczych Straży Pożarnych. Ochotnicza Straż Pożarna  

w Rypałkach została wpisana do KRS, w celu możliwości składania wniosków o 

dofinansowanie dla ich działalności. Straże włączają się w organizację konkursu ,,Młodzież 

zapobiega pożarom”. Zwycięscy konkursu reprezentowali gminę na szczeblu powiatowym. 

Zdarzały się duże wyróżnienia  na szczeblu wojewódzkim.  
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Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 11 porządku obrad. 

 

Ad 12. 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym: 

 16 czerwca rozpocznie się realizacja inwestycji pn. ,,Budowa ogólnodostępnych 

siłowni zewnętrznych w Balinie, Kowalkach i Sadłowie” w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

 złożono wniosek do Lokalnej Grupy Działania Gmin Dobrzyńskich Region Północ  

o dofinansowanie w ramach poddziałania 19.2 ,,Wsparcie na wdrażanie operacji w 

ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność” objętego 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 budowy altan w 

miejscowościach: Czyżewo, Sadłowo, Sikory, Rusinowo oraz budowę siłowni 

zewnętrznej w miejscowości Marianki na kwotę 51.000,00 zł, 

 odebrano prace związane z remontem sali konferencyjnej urzędu gminy, 

 w dniu 11 czerwca unieważniono w drodze postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na realizację zadania pod nazwą 

,,Przebudowa dróg gminnych” na odcinkach w miejscowościach: Godziszewy, Balin, 

Sikory – Gniazdek oraz płyty jezdni wiaduktu w miejscowości Starorypin Prywatny”. 

W przedmiotowym postępowaniu nie wpłynęła żadna oferta, 

 w dniu 13 czerwca wpłynęła korespondencja Wojewody Kujawsko – Pomorskiego  

w sprawie oszacowania strat suszy w uprawach rolnych – ilości gospodarstw 

dotkniętych suszą. Odpowiedzi na przedmiotową sprawę należy udzielić do dnia 22 

czerwca i w związku z tym skierował prośbę do sołtysów aby dokonali w miarę 

możliwości zebrania szacunkowych danych i informacji w tej sprawie, 

W ramach robót wykonanych przez pracowników bazy: 

 wykonano podjazd dla osób niepełnosprawnych z kostki brukowej, chodnik oraz 

płytę pod wiatę – świetlica w Głowińsku, 

 zamontowano słupki do piłki siatkowej i ławki na boisku w Starorypinie Rządowym, 

 wykonano i zamontowano drzwi drewniane w budynku gospodarczym – Szkoła 

Podstawowa w Borzyminie, 
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 wykonano tynk mozaikowy na korytarzu (parter) w budynku urzędu gminy, 

 oczyszczono rów (tzw. struga sadłowska) po zamuleniu ziemią z pól, 

 zebrano pobocza i odnowiono rów na odcinku drogi Rypałki – Iwany w miejscowości 

Rypałki Prywatne, 

 naprawiono zjazd z drogi wojewódzkiej w miejscowości Marianki, 

 wykoszono trawę na poboczach dróg asfaltowych w miejscowościach: Głowińsk, 

Rusinowo, Balin, 

 usunięto awarię przyłączy wodociągowych w miejscowościach: Głowińsk, Rusinowo 

i Balin, 

 usunięto awarię przyłączy kanalizacyjnych w miejscowościach: Rusinowo i Ławy, 

 dokonano naprawy samochodu MAN w miejscowości Skępe, 

 rozpoczęto naprawę placów zabaw, 

 wydatkowano kwotę 66028,83 zł na naprawy bieżące dróg asfaltowych oraz naprawy 

cząstkowe emulsją asfaltową i grysami. 

 

Wójt gminy zaprosił sołtysów na naradę, która odbędzie się w dniu 19 czerwca o godz. 

10
00

 w świetlicy wiejskiej w Głowińsku. 

 

Radny Jan Pankowski opuścił salę obrad. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny gminy 

Poprosił, aby wójt gminy przypomniał o umowie zawartej w dniu 8 czerwca. 

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy poinformował, że w dniu 8 czerwca 2018 r. w budynku 

Urzędu Gminy Rypin podpisał umowę na realizację zadania pn: ,,Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Sadłowo z przewodem tłocznym do Starorypina Prywatnego etap I 

i etap II”.   

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 12 porządku obrad. 
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Ad 13. 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

1/ Jadwiga Podgórska – radna gminy 

Zgłosiła wniosek  w sprawie budowy parkingu przy Szkole Podstawowej w Borzyminie, 

usunięcie suchego drzewa przy jeziorze Czarownica, które zagraża bezpieczeństwu oraz 

ustawienie kontenera na odpady przy drodze, w kierunku jeziora Czarownica.  

 

2/ Jan Wysocki – radny gminy 

Pytał jaka firma będzie dokonywać remontu boiska ,,GROT” w Kowalkach. 

 

3/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy 

Zgłosiła potrzebę sporządzenia wykazu kontaktów telefonicznych do pracowników urzędu 

gminy aby móc wykonać telefon w sytuacji awaryjnej np. w godzinach popołudniowych.  

 

4/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny gminy 

W nawiązaniu do przygotowania danych w sprawie oszacowania strat suszy poinformował, że 

jest to zrzucanie obowiązków na sołtysów. Gdyby wojewoda wysłał takie pismo do ARiMR 

to na drugi dzień otrzymałby odpowiedź na biurko. Susza rolnicza nie zależy od sołtysów. 

Administracja samorządowa posiada takie informacje na podstawie których jest w stanie 

udzielić stosownej odpowiedzi. 

 

5/ Mirosław Kowalski – radny gminy 

Przychylił się do wypowiedzi radnego Śmiechewicza informując, że urząd gminy posiada 

wszelkie informacje o ilości powierzchni hektarów, gruntów i nie ma potrzeby robić kłopotów 

dla sołtysów. 

 

6/ Jarosław Jankowski – sołtys sołectwa Czyżewo 

Poinformował, że sołtysi nie są w stanie sporządzić takich informacji. 

 

7/ Jan Gadomski – sołtys sołectwa Nowe Sadłowo 

W nawiązaniu do powyższych wypowiedzi pytał, czy są przygotowane konkretne informacje 

czy też zestawienia ze strony urzędu gminy w jaki sposób sołtysi mieliby takie dane 

pozyskać. 
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8/ Jadwiga Podgórska – radna gminy 

Poinformowała, że przy ostatnim problemie ogłoszenia strat w uprawach rolnych 

spowodowanych suszą rolnicy sami składali informacje do urzędu gminy. 

 

9/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny gminy 

Przypomniał, że w 2015 roku zjawisko suszy było problemem konkretnym. Z terenu gminy 

wpłynęło około dwóch tysięcy wniosków  w tej sprawie, gdzie wszystkie osoby składające 

otrzymały wsparcie. W tamtym czasie niektóre gminy nie powoływały nawet żadnych komisji 

– w gminie Rypin taka sytuacja nie miała miejsca. Takie ,,sądowanie” przez sołtysów 

związane z pozyskaniem informacji nie jest na miejscu. Najważniejszą sprawą jest 

dotrzymanie terminu powołania komisji. Wniosek powinien być ogólny, powinien też być 

sporządzony harmonogram lub też ujednolicony wzór ankiety w celu zebrania takich 

informacji, co nie jest to prostą sprawą dla sołtysów. 

 

10/ Jan Stanisław Wysocki – radny gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi radnej Podgórskiej w sprawie odpadów poinformował, że jest 

za likwidacją kontenerów na odpady, ponieważ sam zauważył wywożenie ich przez inne 

osoby niezamieszkujące teren danej miejscowości, szczególnie porą wieczorną. 

 

11/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy 

Poinformowała, że w miejscowości Balin pojemniki są ogrodzone i inne osoby nie mają do 

nich dostępu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 13 porządku obrad. 

 

Ad 14. 

Odpowiedzi na wnioski, zapytania udzielili: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

 odpowiadając na pytanie radnej Podgórskiej w sprawie parkingu przy szkole wyjaśnił, 

że powróci do tematu w miesiącu wrześniu i podał przykład sołectwa Starorypin 

Rządowy, gdzie parking przy szkole został wykonany ze środków z funduszu 

sołeckiego. Jeśli chodzi o suche drzewo poinformował, że w tej sprawie wystąpi z 

pismem do ZDW w tej sprawie, 

 odpowiadając radnemu Wysockiemu poinformował, że boisko w Kowalkach 
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wykonywane jest w ramach własnych możliwości i wykonują to pracownicy bazy, 

 odpowiadając sołtysowi Jankowskiemu poinformował, że każda informacja 

przekazywana jest sołtysom. 

2/ Mariusz Paprocki – sekretarz gminy 

 odpowiadając radnej Podgórskiej w sprawie ustawienia kontenera na odpady wyjaśnił, 

że nie jest to prosta sprawa ale ze strony urzędu podjęte zostaną starania aby 

rozwiązać ten problem, 

 odpowiadając przewodniczącej rady wyjaśnił, że pracownicy posiadają telefony 

prywatne, natomiast kontakt do pracowników zajmujących się wodą jest każdemu 

znany, 

 w nawiązaniu do zebrania informacji przez sołtysów w sprawie suszy wyjaśnił, że 

urząd prosi tylko o informacje zbliżone, nikt nie nakazuje sołtysom chodzić od domu 

do domu żeby takie informacje zebrać. 

3/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy 

W nawiązaniu do informacji dotyczącej suszy wyjaśniła, że zebranie takich danych będzie dla 

urzędu dużym ułatwieniem w  udzieleniu odpowiedzi na przedłożone pismo i nikt za nic nie 

będzie ponosił żadnej odpowiedzialności. Następnie zaprosiła radnych gminy oraz sołtysów 

na piknik rodzinny, który odbędzie się w dniu 16 czerwca 2018 r. o godzinie 10
00 

w Stępowie 

oraz o godzinie 14
00

 w Borzyminie. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 14 porządku obrad. 

 

Ad 15. 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy podziękowała za udział  

w obradach i na tym zamknęła obrady XXXV sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

 

       Protokołowała         Przewodniczący Rady  

                                

   Agnieszka Liszewska          Wiesława Sokołowska 

 

 


